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شهردار کنگاور:
کنگاور 140 هکتار بافت فرسوده دارد

سپهرغرب، گروه خبر: شــهردار کنگاور از وجود 
140 هکتار بافت فرســوده در این شــهر خبر داد و 
گفت: حدود 2 میلیارد تومان برای بازآفرینی محلات 

ناکارآمد دریافت کرده ایم.
رامیــن صادقی روز چهارشــنبه در نشســت خبری با 
اصحاب رســانه به مشکلات شهرداری شــهر کنگاور اشاره 
کرد و اظهارکرد: شــهرداری بــا کاهش درآمدهای جاری با 

معضلات زیادی مواجه شده است.
وی افزود: در این راستا خدماتی که به مردم ارائه می شود 
نســبت به قبل صددرصد افزایــش قیمت دارد و با توجه به 
اینکه درآمد و اقتصاد شهرداری با اقتصاد مردم شهر ارتباط 
مســقیم دارد، لذا به دلیل محدودیت های مالی با مشکلات 

عمده مواجه هستیم.
شــهردار کنگاور بیان کرد: امسال در خصوص پرداخت 
مطالبات پرسنل و نیروهای شرکتی مشکل خاصی نداشتیم 
و توانســتیم بدهی ســنوات گذشــته پیمانکاران و تامین 

اجتماعی را نیز مرتفع کنیم.
صادقــی اعتبارات عمرانــی کنگاور در ســال جاری را 
7 میلیــارد تومــان اعلام کرد و ادامه داد: بــرای بازآفرینی 
بافت های فرسوده نیز 2 میلیارد و 60 میلیون تومان دریافت 

کردیم.
وی با بیان اینکه 140 هکتار بافت فرســوده در کنگاور 
وجود دارد، ادامه داد: محله غم تســلی که یک معضل برای 
شهرســتان کنگاور به شــمار می رفت با پیگیری های لازم 
برای جابه جایی این محله از ابتدای ســال تا کنون 30 مورد 

جابجایی و انتقال را شاهد بودیم.
شــهردار کنگاور ادامه داد: در دهه فجر امســال شاهد 
افتتاح مســکن مهر مهرآوران خواهیم بود تا بدین وســیله 

بسیاری از مشکلات شهروندان حل و فصل شود.
صادقی تصریح کرد: در راستای اشتغالزایی بحث توسعه 
میدان بار را پیش بینی کردیم که حدود 80 واحد صنفی در 
این محل ســاماندهی می شود که می تواند یک درآمد پایدار 

برای مردم و شهرداری به دنبال داشته باشد.
وی یادآور شد: شهر کنگاور دروازه ورودی استان کرمانشاه 
محسوب می شود، اما با مشکلات زیادی از جمله خرابی آسفالت 

معابر، پیاده روها، عدم دفع آب های سطحی مواجه است.
شــهردار کنگاور افزود: در ســال 97 حدود 21 هزار تن 
آســفالت از کارخانه شــهر کنگاور برای بازسازی خیابان ها 
و معابر شــهر استفاده شده اســت که این میزان رافع کل 

مشکلات نخواهد بود.
صادقی در ادامه به ارائه گزارشــی از اقدامات انجام شده 
طی 9 ماهه سال 97 پرداخت و بیان داشت: حدود 36 هزار 
مترمربع زیرســازی معابر، یک هزار مترمکعب دفع آب های 
سطحی، توسعه فضای سبز و احداث پارک ولیعصر، کاشت 
40 هزار اصله نهال، نصب وســایل ورزشی در پارک ها، 54 
مــورد اطفاء حریق، دو هزار و 100 مــورد اطفاء حریق در 

اراضی کشاورزی از جمله این اقدامات است.
وی همچنیــن از جدول گــذاری و موزائیــک فــرش 
پیاده روهای خیابان های امام، مطهری و شهدا این شهرستان 
به عنوان دیگر اقدامات در دســت اجرای شهرداری کنگاور 
نــام برد و تصریح کرد: احــداث گلخانه 500 متری از دیگر 

برنامه های اجرایی سال 97 عنوان است.
شــهردار کنگاور اظهارکرد: توســعه پارک کوهســتان، 
ســاماندهی مبادی ورودی و خروجی شــهر به خصوص از 
سمت همدان و همچنین ســاماندهی فضای فوقانی پارک 

شاهد را نیز در دست اقدام داریم.
صادقی به اقدامات ستاد خدمات سفر برای نوروز 98 نیز 
اشاره ای داشــت و گفت: با طراحی سفره های هفت سین و 
المان های شهری مناسب ســعی می کنیم فضای متفاوت و 

بهتر از سال های قبل به وجود بیاوریم.

نخستین مرکز تشخیص و درمان 
سکته حاد مغزی غرب کشور 

راه  اندازی می شود
ســپهرغرب، گروه خبر: رئیس بیمارســتان امام 
رضا)ع( کرمانشــاه گفت: نخستین مرکز تشخیص و 
درمان ســکته حاد مغزی غرب کشور در کرمانشاه 

راه اندازی می شود.
علــی ســروش روز چهارشــنبه در جمــع خبرنگاران 
اظهار کرد: مرکز تشــخیص و درمان ســکته حاد مغزی در 
بیمارستان امام رضا)ع( 50درصد پیشرفت فیزیکی دارد که 

این مرکز در بیمارستان امام رضا)ع( راه اندزی می شود.
وی در ادامه بیان کرد: این مرکز با ســه دستگاه جدید، مدرن 
و منحصر به فرد پزشکی شامل ام.آر.آی سه تسلا، آنژیوگرافی بای 
پلین و دستگاه سی.تی آنژیو 256 اسلایس به عنوان نخستین مرکز 

تشخیص و درمان سکته غرب کشور راه اندازی می شود.
وی با بیان اینکه این بخش در سطح دوم بیمارستان امام 
رضا)ع( با مســاحتی برابر با 1100 در دســت ساخت است 
گفت: در این بخش بیمارانی که دچار سکته مغزی می شوند 
بعد از انتقال به بیمارستان توسط مرکز فوریت های پزشکی 
از ورودی مجزایی وارد بخش تشخیص و درمان سکته حاد 
مغزی می شــوند و تحت دقیق ترین اقدامات تشــخیصی و 

درمانی قرار می گیرند.
رئیس بیمارستان امام رضا)ع( کرمانشاه خاطرنشان کرد: 
مرکز تشخیص و درمان ســکته حاد مغزی، شامل 9 تخت 
icu، یک اتــاق هیبرید آنژیو و محل اســتقرار مجهزترین 

دستگاه های روز دنیا برای درمان سکته حاد مغزی است.
سروش ارائه خدماتی بی نظیر در درمان اختلالات عصبی 
و مغــزی بدون نیاز به عمل جراحی بــاز را از فواید احداث 
مرکز تشــخیص و درمان ســکته حاد مغزی غرب کشــور 
دانســت و گفت: آمار مراجعه بیماران دچار ســکته مغزی 
به بیمارســتان از طریق فوریت های پزشــکی پایین است و 
معمولاً بیماران به شــیوه شخصی مراجعه می کنند که باید 
به مردم اطلاع رسانی شــود که به محض بروز علائم سکته 

مغزی با فوریت های پزشکی تماس بگیرند.

خبــر
رئیس اتاق کرمانشاه مطرح کرد

طرح گرمسیری 
نیازمند مشارکت بخش خصوصی

با  اتاق کرمانشاه  ســپهرغرب، گروه خبر: رئیس 
بخش  مشارکت  نیازمند  گرمسیری  اینکه طرح  بیان 
خصوصی اســت، گفت: هنوز اســتان کرمانشاه از 

مزایای این طرح منتفع نشده است.
به گزارش اتاق کرمانشــاه، کیوان کاشــفی در نشست 
بررسی طرح گرمســیری و نحوه مشارکت بخش خصوصی 
بــا بیان اینکه طرح گرمســیری نیازمند مشــارکت بخش 
خصوصی اســت، اظهارکــرد: به رغم ســرمایه گذاری های 
هنگفت در این طرح که به نوعی بزرگترین طرح آبرســانی 
کشــور است هنوز اســتان از مزایای این طرح منتفع نشده 

است.
رئیس اتاق کرمانشــاه ضمن تاکید بر لزوم نهادســازی 
به صورت تعاونی تولید در راستای بهره برداری علمی از این 
طرح، گفت: چنانچه برنامه ریزی دقیقی در نحوه واگذاری و 
بهره برداری از خط )1( و )2( این طرح انجام گیرد، می توان 

به الگویی موفق برای قطعات بعدی آن دست یابیم.
عضو هیأت رئیســه اتاق ایران مشارکت بخش خصوصی 
و ارائه مشــوق ها و تضامین به سرمایه گذاران را عامل اصلی 

پیشرفت این طرح دانست.
توضیحات مبســوطی در ادامه این نشست در خصوص 
فرآیند واگــذاری اراضی و نحوه بهره بــرداری، نرخ آب بها، 
مشوق های مورد نیاز سرمایه گذاران، برنامه ریزی در راستای 
تعیین نوع محصولات و صنایع تبدیلی و تکمیلی مورد نیاز 

این طرح ارائه شد.
همچنین در مورد شــیوه نامه چگونگی واگذاری اراضی 
قطعــات )1( و )2( و اتخاذ راهکارهایی برای ایجاد جذابیت 
بیشــتر برای ســرمایه گذاران بحث و بررسی به عمل آمد و 
مقرر شد پیشــرفت کار به دقت پایش و در جلسات بعدی 

گزارش شود.
توضیــح اینکه قطعه یــک این طــرح در منطقه ازگله 
کرمانشاه در دست اجراســت و برنامه ریزی لازم برای آغاز 

قطعه دوم نیز آغاز شده است.
گفتنی است، در این نشست رئیس مرکز ملی آب کشور، 
معاون برنامه ریزی شــرکت منابع آب ایران، مدیر کل دفتر 
بهره بردای از تاسیســات انتقال و توزیع آب، مدیرعامل آب 
منطقه ای کرمانشــاه، ریاست جهاد کشــاورزی کرمانشاه، 
معاون توسعه و سازماندهی اراضی امور اراضی کشور، معاون 
بخش آب امور آب و کشــاورزی ســازمان برنامه و بودجه 
کشــور، عضو هیأت رئیســه خانه کشــاورز، مجری شبکه 
فرعی طــرح رودخانه ای مرزی جهاد کشــاورزی و جمعی 
از ســرمایه گذاران حاضر در همایــش معرفی فرصت های 

سرمایه گذاری کرمانشاه حضور داشتند.
این نشست ها به همت اتاق کرمانشاه و با همکاری مرکز 

ملی مطالعات آب اتاق ایران برگزار می شود.

جزئیات تخلف کارکنان سازمان صمت لرستان؛
ارائه مواد پتروشیمی به کسانیکه در 

بازار آزاد مواد را عرضه می کردند
با  سپهرغرب، گروه خبر: معاون استاندار لرستان 
سازمان صمت  متخلف  کارکنان  دستگیری  به  اشاره 
لرستان گفت: این افراد مواد پتروشیمی را به کسانی 
می دادند که تولید نداشــتند و مواد را در بازار آزاد 

عرضه می کردند.
گودرز امیری روز سه شنبه در سخنانی با اشاره به موضوع 
دســتگیری چند نفر از کارکنان ســازمان صنعت، معدن و 
تجارت لرســتان به اتهام همکاری با اخلال گران اقتصادی 
کشــور، اظهار کرد: در این راستا از دســتگاه های نظارتی، 
اطلاعاتی و امنیتی تشکر می کنیم که این مراقبت های ویژه 

را دارند و به موقع نیز وارد می شوند.
وی با بیان اینکه در پی این موضوع مواد پتروشیمی در 
اختیار برخی از تولیدکنندگان قرار می گرفت که یا متناسب 
با مواد اولیه ای که دریافت کرده اند تولید نداشتند و یا اصلا 
تولید نداشتند و آن مواد را به صورت آزاد و به شکل دیگری 
در بازار به فروش می رساندند، افزود: اگر این اتفاقات درست 
باشد قطعا باید از طریق قضایی برخورد جدی شود، بالاخره 
یکی از انتظارات مسئولان در سطح ملی و استانی این بوده 
که تولیدکنندگان ما هم رعایت کنند، هم به میزان نیازشان 
مــواد اولیه به خصوص موادی که مشــمول یارانه و کمک 
دولت هســتند را دریافت کنند و هم اینکــه موادی را که 

دریافت کردند به تولید ملی برسانند.
معاون اقتصادی اســتانداری لرستان، بیان داشت: رونق 
کالای ملــی جز با همــت و اراده تولید کنندگان و حمایت 
و پشــتیبانی مردم امکان پذیر نیست، بنابراین این اخلاق و 
فرهنگ باید حاکم شود که هر چیزی باید در جای خودش 
قرار گیرد و مطمئنا هم مسئولان و هم دستگاه های نظارتی 
در صورتــی که موارد تخلفی ببیننــد برخورد می کنند و از 
حمایت مردم در برخورد با این تخلفات نیز تقدیر می کنیم.
امیری که در گفت و گوی خبری سخن می گفت، ادامه 
داد: انتظار ما این است که اگر مردم هم موارد مشابه این را 

می بینند، حتما اطلاع رسانی کنند.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کرمانشاه:
ناحیه صنعتی روستایی 

اسلام آبادغرب تصویب شد
ســپهرغرب، گروه خبــر: مدیرعامل شــرکت 
شــهرک های صنعتی اســتانی کرمانشاه از تصویب 

ناحیه صنعتی روستایی اسلام آبادغرب خبر داد.
بیژن کردســتانی روز گذشــته در جمع اصحاب رسانه، 
اظهارکرد: بعد از پیگیری های فــراوان در نهایت راه اندازی 
ناحیه صنعتی روســتایی در شهرستان اســلام آبادغرب به 
تصویب و در کمیته برنامه ریزی این شهرستان نیز به تأیید 

رسید.
وی ادامه داد: در مرحلــه بعد کارهای جانمایی زمین 
ایــن ناحیــه صنعتی انجام خواهد شــد و دســتگاه های 
مربوطــه نیز باید نظرات خود را دربــاره محل دقیق این 

کنند. اعلام  ناحیه 
مدیرعامل شــرکت شهرک های صنعتی استان کرمانشاه 
یادآور شد: بعد از جانمایی و تامین اعتبار لازم، کار ساخت 
این ناحیه صنعتی آغاز خواهد شد و حداکثر ظرف مدت 2 

سال قابل بهره برداری خواهد بود.
به گفته کردســتانی، ایجاد نواحی صنعتی روستایی در 

برخی شهرستان های دیگر استان نیز در برنامه است.
وی هدف از راه اندازی این نواحی را رونق تولید و اشتغال 
در مناطق روستایی دانســت و گفت: این امر به ماندگاری 
جمعیت در روســتاها و توســعه پایدار ایــن مناطق کمک 

خواهد کرد.

خبــر

معاون هماهنگ کننده انتظامی کرمانشاه خبر داد

استقرار 40 ایستگاه نوروزی پلیس در اماکن و تفرجگاه های گردشگری کرمانشاه
ســپهرغرب، گــروه خبــر: معاون 
هماهنگ کننده انتظامی استان کرمانشاه 
با اشاره به اجرای طرح نوروزی پلیس از 
25 اسفند ماه تا 14 فروردین سال آینده، 
گفت: استقرار 40 کانکس پلیس در کنار 
محل اقامت مسافران و اماکن گردشگری 
از اقدامــات مهم پلیس بــرای این ایام 

است.
ســرهنگ رضا امانــی روز چهارشــنبه در 
نشســتی با عنوان »تدابیر پلیس کرمانشــاه 
برای نوروز 98«که با حضور فرماندار کرمانشاه 
برگزار شــد، اظهار کرد: برای ایام نوروز 98، 
پلیس برنامه های زیــادی را پیش بینی کرده 
اســت و با همه توان همانند ســال های اخیر 
بــرای تامین امنیت مســافران نوروزی تلاش 

می کند.
معــاون هماهنگ کننده انتظامی اســتان 

کرمانشــاه ادامه داد: یکی دیگــر از اقدامات 
مهمی که برای این ایام در دســت اقدام قرار 
دارد استقرار 40 کانکس پلیس در کنار محل 

اقامت مسافران و اماکن گردشگری است.
وی افزایــش گشــت از 294 مــورد در روز 
به 414 مــورد را در قالب یکــی از برنامه های 
پیش بینی شده برای این ایام عنوان و بیان کرد: 
به منظور تامین امنیت هرچه بهتر مســافران 
نوروزی، طرح نوروزی پلیس از 25 اسفند ماه تا 

14 فروردین سال آینده به اجرا درمی آید.
تهیه طرح ترافیکی، فعــال کردن قرارگاه 
اســتانی امام علــی)ع(، نظارت مســتمر بر 
فعالیت هتل هــا و مهمانپذیرها، تجمیع مرکز 
110 پلیس و اســتقرار واحدهای گشــتی و 
کانکس هــای راهنمایــی پلیــس در ورودی 
شــهرها را از دیگر اقدامات پیش بینی شــده 

پلیس است که امانی به آن اشاره کرد.

وی ادامه داد: نوســازی علائــم رانندگی، 
اجرای مقــررات ترافیکــی، نظــارت بر کار 
اسباب کشــی منزل و سرکشی از نقاط خلوت 
دیگر کارهایی اســت کــه برای نــوروز 98 

پیش بینی شده است.
فعالیــت  خصــوص  در  گفــت:  امانــی 
مســافرخانه های نیز از طریــق اداره نظارت 
بر اماکن عمومی پلیــس و همکاری اداره کل 
میراث فرهنگی موضوع را بررســی و نتیجه را 

اطلاع رسانی خواهیم کرد.
فرماندار کرمانشــاه در ادامه این نشست، 
اظهارکرد: این امنیت آفرینی سبب شده که هر 
ســاله به تعداد مسافران و گردشگران نوروزی 

در استان و شهر کرمانشاه اضافه شود.
فضل الله رنجبــر افزود: پلیس بــا اقدامی 
بســیار به موقع محل های پرتردد شهرستان 
کرمانشاه را شناســایی و با قراردادن ماموران 

انتظامــی، امنیتی مطلوب را برای مســافران 
ایجاد کرد به گونه ای که موجب رضایتمندی 

تک تک آن ها شده است.
وی تصریح کــرد: مهمتــر از آن برخورد 
بســیار خوب مامــوران پلیس با مســافران و 
گردشگران نوروزی بود تا خاطره ای خوش از 

کرمانشاه در ذهن آن ها نقش ببندد.
رنجبــر با قدردانــی از ســردار امان اللهی 
فرمانده انتظامی اســتان و همکارانش، گفت: 
امیدوارم بــرای نوروز 98 نیز بــا درایت این 
عزیــزان شــاهد ایجــاد لحظاتی زیبــا برای 

مسافران و گردشگران باشیم.
وی در پایان همچنین بر تقویت خانه های 
مسافر در شــهر کرمانشاه تاکید کرد و گفت: 
امیــدوارم با همکاری پلیس و اداره کل میراث 
فرهنگی شــاهد افزایش این خانه ها به منظور 

جذب مسافر و گردشگر بیشتر باشیم.

»ونایی« در تصرف سفره خانه های بدون مجوز
ساماندهی شاید وقتی دیگر!

ســپهرغرب، گــروه خبــر: ایجــاد 
ســفره خانه های غیرمجــاز در منطقــه 
عنوان  به  بروجرد  »ونایی«  گردشــگری 
نگین ســبز این شهرستان موجب نابودی 
طبیعت شده تا لزوم ساماندهی آن ها بیش 

از هر زمان دیگری احساس شود.
در منطقه گردشــگری »ونایی« بروجرد به 
لحاظ موقعیت اکوتوریســم بودن و طبیعت بکر 
آن، در سال های اخیر ســفره خانه های سنتی 
برای پذیرایی از مســافران و گردشــگرانی که 
برای بازدید از منطقه می آمدند شکل گرفته که 
برای فعالیت مجــوز لازم و قانونی ندارند و در 
برخی مواقع نیز مشــکلات زیست محیطی و... 

در منطقه به وجود آورده اند.
     رشد قارچ گونه سفره خانه ها در 

منطقه گردشگری »ونایی« 
منطقه گردشگری »ونایی« بروجرد، در اکثر 
روزهای سال پذیرای گردشگرانی است که برای 
بازدید به منطقه ســفر می کنند و این امر باعث 
ایجاد سفره خانه های سنتی برای سرویس دهی 
به مسافران در مسیر رودخانه »ونایی« شده که 
به ظاهر نشــان دهنده توسعه اشــتغال و رونق 
اقتصادی این واحدها اســت اما در حال حاضر 
بدون مجوز قانونی مشــغول فعالیت هستند و 
مشــکلات زیســت محیطی را در منطقه به بار 

آورده اند.
منطقه  ســفره خانه های  قارچ گونــه  رشــد 
گردشــگری »ونایی«، »گلدشت« و »نظام آباد« 
بروجــرد در ماه های اخیر واکنش مســئولان 
مربوطــه به ویژه فرماندار بروجــرد را به دنبال 

داشته است.
حجت الــه یارمحمدی رئیــس اداره میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری بروجرد در 
رابطه با وضعیت ســفره خانه های سنتی موجود 
در منطقه گردشگری ونایی این شهر، گفت: در 
این خصوص هشت سفره خانه را ملزم به گرفتن 
استعلام از دســتگاه های مربوطه برای گرفتن 
مجوز کرده ایم که متاسفانه تا به امروز هیچ گونه 

موردی به ما مراجعه نکرده اند.
وی، افزود: برای ســاماندهی سفره خانه های 
سنتی منطقه گردشگری »ونایی« پیشنهاد شد 
که یک تعاونی تشکیل شود اما این موضوع هم 

متوقف شده است.
     ســاماندهی سفره خانه ها هر چه 

سریع تر عملیاتی شود
رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری بروجرد با بیان اینکه با ایجاد تعاونی 
ممکن اســت مدت زمان اخذ مجوز ســریع تر 
انجام شود، تصریح کرد: قبلا 19 سفره خانه در 
منطقه »ونایی« فعالیت می کردند که شــورای 

تامین ما را مکلف کرد آن ها را پلمب کنیم.
یارمحمــدی، ادامه داد: هیــچ راهکاری در 

قانون برای صدور مجوز پیش بینی نشــده است 
و میراث فرهنگی نیز به عنوان دســتگاه صدور 
مجــوز باید صبــر کند صاحبان ســفره خانه ها 
اســتعلام خود را از تمامی دستگاه های مربوطه 

اخذ کنند.
وی، تاکیــد کرد: متاســفانه تــا این لحظه 
آن اتفاقــی که بایــد بیفتد رخ نداده و پاســخ 
استعلامات هنوز به میراث فرهنگی اعلام نشده 

است.
ثقلینــی رئیــس اداره منابــع طبیعــی و 
آبخیزداری بروجرد نیز در این رابطه اظهارکرد: 
منطقه »ونایی« بروجرد به عنوان منشــا خیر و 
برکت و ظرفیت اکوتوریســم از اهمیت بالایی 
برخوردار است و بر دســتگاه های مربوطه لازم 
است ساماندهی ســفره خانه ها هر چه سریع تر 

عملیاتی شود.
     نابودی طبیعت و ریختن زباله در 

منطقه
وی، تصریح کرد: سفره خانه های سنتی این 
منطقه در اراضی ملی و حریم رودخانه مســقر 
هستند و در این محدوده مشکل مالکیت داریم 
اما صاحبان ســفره خانه ها مدعی هســتند این 

محدود جزء اراضی ملی نیست.
رئیــس اداره منابع طبیعــی و آبخیزداری 
بروجرد، ادامه داد: این منطقه اگر حفظ نشــود 
با رشد بیشــتر گونه های شوردوست و نابودی 

طبیعت و ریختن زباله مواجه خواهیم بود.
ثقلینی، تاکید کــرد: منابع طبیعی می تواند 
بســتر توسعه و اشتغال منطقه را فراهم کند در 
صورتی که روی ریل قانونی برای حفظ »ونایی« 

حرکت کند.
نباتی مدیر جهاد کشــاورزی بروجرد نیز در 
این رابطه اظهار کرد: این سفره خانه ها در حریم 
رودخانه هســتند و تنها بــا حفظ این محدوده 

می توانیم به آن ها مجوز فعالیت بدهیم.
     اعــلام وضعیت قرمز برای منطقه 

»گلدشت«
وی در ادامه خاطرنشــان کــرد: در منطقه 
»نظام آبــاد« بروجرد 9 ســفره خانه را تخریب 
کردیــم کــه متاســفانه برخی از آنهــا مجدد 
بازسازی شده اند و پیشنهاد می کنم این منطقه 

به طرح هادی واگذار شود.
مدیر جهاد کشــاورزی بروجرد، گفت: برای 
ایجاد هر گونه سفره خانه صاحبان آن باید سند 
زمین داشته و ارائه دهند و قبل از ورود به ایجاد 
و فعالیــت باید مراحل قانونــی را به طور کامل 

رعایت کنند.
نباتــی با بیــان اینکه منطقه »گلدشــت« 
بروجــرد نیز دیگر ظرفیت ایجاد ســفره خانه را 
نــدارد و باید منطقه قرمز تعریف شــود، ادامه 
داد: در این منطقــه می توانیم مجوز دامپروری 
و ایجاد صنایع تبدیلی صادر کنیم اما به لحاظ 
گردشــگری بودن منطقه از ایــن کار ممانعت 
کرده و ســعی داریم طبیعت »گلدشت« حفظ 

شود.
     تردد روزانه 20 هزار نفر مســیر 

جاده »ونایی«
رضا آریایــی فرماندار بروجــرد نیز در این 
رابطه با بیان اینکه برگزاری جلســات تکراری 
در سال های گذشــته تا به امروز خروجی قابل 
مشــاهده ای نداشــته، اظهارکرد: در خصوص 
ســاماندهی ســفره خانه های ســنتی منطقــه 
گردشگری »ونایی« بروجرد به طور عملی هیچ 
اتفاقی نیفتاده چــون پیگیری های لازم در این 

زمینه انجام نشده است.
وی، تصریــح کرد: روســتای »ونایی« یک 
منطقه گردشــگری نمونه در بروجرد است که 
طبیعت آن موجب شــده مردم به این روســتا 

کشیده شوند.
فرماندار بروجــرد، گفت: با توجه به بیکاری 
جوانان و اشــتیاق مردم در استفاده از مناطق 
طبیعــی، ســفره خانه های زیــادی در منطقه 

»ونایــی« بروجرد ایجاد شــده که به شــکل 
آلاچیــق بوده و یا به صــورت پارکینگ خودرو 

درآمده است.
آریایی، خاطر نشــان کــرد: در حال حاضر 
ده ها ســفره خانه در این منطقه ایجاد شــده که 
می تواند شکل آنجا را از بین ببرد و به طور قطع 
این مسئله جایگاه »ونایی« را از بین خواهد برد.
وی، گفــت: طبــق تقســیمات کشــوری، 
»ونایی« از حالت روســتا خارج شده و به شهر 
تبدیل خواهد شــد و ورودی منطقه نیز تغییر 

می کند.
فرمانــدار بروجرد با بیان اینکــه طبق آمار 
روزانه 20 هزار نفر در مســیر جــاده »ونایی« 
تــردد می کنند، افزود: مســیر جاده شــهر به 
»ونایی« 17 کیلومتر اســت که تعریض خواهد 
شد و تردد برای مردم با سهولت بیشتری امکان 

پذیر می شود.
     ضرورت ساماندهی سفره خانه ها با 

تشکیل تعاونی
آریایی، ادامه داد: بســیاری از آلاچیق ها در 
مسیر جاده قرار دارند که به طور قانونی از بین 
خواهند رفت البته بیشــتر صاحبان آنها جوانان 
بومی منطقه هســتند کــه نمی خواهیم با این 

عمل موجب مهاجرت آنها شویم.
وی، تاکید کرد: می خواهیم ســفره خانه ها را 
حفــظ کنیم اما نمی توانیم اجازه بدهیم با روال 
بی قانونی توســعه پیدا کنند، بلکه قصد داریم 
وضعیت آن ها را از حالت آشفتگی موجود خارج 

کنیم.
فرماندار بروجرد با بیان اینکه دســتگاه های 
مربوطه اجــازه بدهنــد این ســفره خانه ها به 
فعالیتشــان ادامه دهند، اظهار کــرد: در حال 
حاضــر تعطیلی عمــدی این ســفره خانه ها از 
ســوی صاحبان آن ها چیری جز خســارت در 
پی نخواهد داشــت چرا که برای ایجاد هر کدام 
چندین درخت در منطقه از بین رفته و تخریب 

جدی صورت گرفته است.
آریایــی، گفت: باید همیــن وضع موجود را 
حفظ کرده و تدابیر لازم اندیشیده شود، برخی 
از ســفره خانه ها تجمیع و اگر امکان تشــکیل 
تعاونی هســت هر چه ســریعتر این اقدام برای 

ساماندهی انجام گیرد.
وی در ادامــه تاکیــد کــرد: قصــد داریم 
این ســفره خانه ها را احیا کــرده و از صاحبان 
خودروهای »ون« حمایــت کنیم تا هیچ کدام 
از صاحبان آن ها بیکار نشــود امــا باید قانونی 

فعالیت کنند.
به هر روی، از الزامات توســعه گردشــگری 
پایدار حفاظت از محیط زیست و طبیعت است؛ 
موضوعــی که با افزایش ســفره خانه های بدون 
مجوز در »ونایی« به خطر افتاده است و نیازمند 

ساماندهی و اقدام عاجل است.

ســپهرغرب، گروه خبر: ایــن روزها 
واردات  بار  زیر  کفش  تولیدکنندگان  کمر 

بی رویه و قاچاق کفش خم شده است.
ســری به بازار کفش بزنید می بینید که این 
بازار پرُ مشــتری در قبضه پاپوش های وارداتی 
اســت و کفش های اصیل ایرانــی دیگر چندان 
مشتری ندارد و به خاطر همین است روز به روز 

کارگاه های تولیدی بیشتری تعطیل می شوند.
صنعت کفش کشور که سالهاست با موضوع 
واردات بی رویه و اجناس بی کیفیت دســت به 
گریبان اســت؛ مهم ترین عاملی هم که صدای 
فعــالان عرصه  کفش را به شــکایت بلند کرده 
همین واردات بی رویه است به طوری که عرضه 
این محصــولات با قیمتــی ارزان و بی کیفیت 
کســب و کار تولیدکنندگان داخلی را از رونق 
انداخته  و از ســوی دیگر بازار مصرف در تنوع 
رنگ و مدل کفش های بی کیفیت وارداتی اسیر 
شــده او مردم به قیمت ارزان جنس و به رنگ 
ظاهری آن بیشــتر از کیفیت جنس خریداری 

شده توجه دارند.
همچنین در این بخش که از پرُمصرف ترین 
کالاهای جامعه اســت با قاچاق گسترده روبه رو 
هســتیم و این موضوع هم به مشکلات کمبود 
ســرمایه و رقابت  نابرابر تولیدکنندگان داخلی 
افزوده و آرام آرام این صنعت را به زانو درآورده 
و موجب جولان برندهای خارجی در بازار شده 

است.
سالانه حدود 250 میلیون جفت کفش نیاز 
بازار اســت و متاسفانه ســهم تولید کنندگان 
ایرانی با این روند همچنان کم و کمتر می شود.
صنعت کفش جزو صنایعی است که به دلیل 
تقاضای بــالا از کالای تولیدی آن ظرفیت های 
بســیار خوبی برای اشــتغال زایی مســتقیم و 
غیرمســتقیم دارد، اما در استان کرمانشاه این 

صنعت با بی توجهی کامــل روبرو بوده و امروز 
دیگر چندان فعالیتی از این صنعت در اســتان 

دیده نمی شود.
مشــتریان بــه دلیــل گرانی اســتقبالی از 

کفش های تولید داخل ندارند
برخی از فروشــندگان کفش در کرمانشــاه 
با اشــاره به رکود بازار کفــش می گویند که در 
حال حاضر بازار کفش با مشــکل مواجه است و 
مشتریان اســتقبال چندانی از کفش های تولید 

داخل ندارند.
آنها دلیل مشــکلات بازار را رکود اقتصادی 
می دانســتند و معتقد بودند به علت گرانی در 
قیمت ها مشــتریان اســتقبال چندانــی از آن 

نمی کنند.
همچنیــن گرانی قیمت مــواد اولیه و رکود 
بازار از دیگــر عوامل کاهش تقاضای کفش بود 

که از سوی فروشندگان مطرح می شد.
دست دوز  کفاشان  اتحادیه  رییس  شجری، 
اوایل امســال بود که در گفتگویی با اشاره به 
آمارهای جهانی گفت که سازمان های جهانی 
اعلام کرده اند که ســالانه 525 میلیون دلار 
کفش وارد ایران می شــود و همین آمار نشان 
باید شــاهد  ایرانی  می دهد کــه تولیدکننده 
انواع بحران ها باشد و کارگر ایرانی باید بیکار 

شود.
وی با اشــاره به اینکه آمار رســمی واردات 
گمرکی نشــان می دهد که سالانه بیش از 13 
میلیون دلار کفش از طریق مبادی قانونی وارد 
کشور نشده است، گفت: تفاوت آمارهای جهانی 
و اعلام گمرک حدود 512 میلیون دلار می شود 
و سوال ما از آقایان و مسئولان این است که این 
رقم وحشــتناک کفش قاچاق از کدام مبادی و 

چگونه وارد کشور می شود که صدای هیچ کس 
در نمی آید.

نورعلی حشــمتیان، رئیس اتحادیه کفاشان 
دســت دوز کرمانشــاه نیز اظهار کــرد: پس از 
افزایش قیمت ها شــاهد رکود بــر بازار کیف و 

کفش و کاهش فروش آن ها بودیم.
وی با بیــان اینکه در گذشــته 37 کارگاه 
تولید کفش در کرمانشــاه فعال بود که امروزه 
این تعداد به ســه کارگاه رســیده است، افزود: 
در حال حاضر صاحبان ایــن کارگاه های فعال 
نیز تنها افرادی مسن هستند که سال ها در این 

کسوت فعالیت داشته اند.
رئیس اتحادیه کفاشــان دست دوز کرمانشاه 
با ابراز نارضایتــی از افزایش هزینه های دوخت 
کفــش گفت: تامین مواد اولیه به ویژه چســب 
مورد نیاز دوخت کفش بسیار سخت شده است.
وی افزود: کم و بیــش خرید کیف و کفش 
انجام می شود اما در بازار نسبت به مدت مشابه 
سال قبل شاهد رکود هستیم و همین موجبات 

نارضایتی کسبه را رقم زده است.
قطعا با این روند و به لطف غفلت مســئولان 
همین چند کارگاه تولیدی هم که به زور سرپا 
نگه داشته شــده اند عن قریب تعطیل می شود و 
کرمانشــاه برای همیشه از گردونه تولید کفش 

در کشور خارج می شود.
بــه گزارش مهــر واردات بی رویــه، کاهش 
ظرفیت هــای تولیــدی، افزایــش قیمت مواد 
خام، شــیمیایی و اولیه تولید کفش، بالا  رفتن 
دستمزد فعالان این عرصه، کاهش قدرت خرید 
مردم، کمبود نقدینگی و در نهایت ورشکستگی 
بسیاری  از واحدها و مراکز تولید کفش در کشور 
از چالش هایی است که لزوم مرتفع ساختن آن 
در سال جاری نه تنها  مهم، بلکه بسیار ضروری 

به نظر می رسد. 

خم شدن کمر تولیدکنندگان کفش زیر بار واردات
تنها 3 کارگاه تولید کفش در کرمانشاه فعال است


